



اسم الرياضة / الاتحاد: السعودي للجودو

الشروط والمتطلبات التي يجب توفرها في اللاعبين واللاعبات الراغبين في التسجيل في تجارب الأداء أو التصفيات متضمنة العمر:

1. يجب ارتداء الزي الرياضي المناسب.
2. لا يسمح بمشاركة الرياضيين الموقوفين بعقوبة انضباطية.
3. لا يسمح للاعب/ة بالمشاركة في أكثر من تجربة أداء
4. يسمح مشاركة سعودي/ة الجنسية، وكما يُسمح بمشاركة الغير سعوديين بشرط ان يحمل اقامة لا تقل عن سنة سارية المفعول وستكون نسبة مشاركة الاجانب هي 12 % من عدد الرياضيين كما يُسمح بمشاركة أبناء المواطنة و المواليد بشهادة الميلاد بشرط ان يكون المولود مقيم في المملكة العربية السعودية ورافاق مايثبت ذلك وفي حال كان المولود غير مقيم بالمملكة لابد من تقديم اقامة سارية المفعول بالإضافة الى دليل إقامتهم في المملكة و العنوان الوطني
5. يجب أن يكون اللاعب/ة لائق/ة طبيا مع ضرورة إحضار كشف لا تقل مدة اصداره عن 6 أشهر من تاريخه ولن يسمح لأي شخص بالمشاركة دون كشف طبي و ضرورة احضاره بيوم أقامه تجارب الاداء.
6. في حال الرياضة مفعلة بالأندية الحكومية / نادي خاص (نافس) لابد أحضار اللاعب/ة احضار الكورنيه الخاص به و تمثيل ناديه المسجل بنظام الاداء الرياضي.
7. في حال وجود المسابقة نفسها للشباب والرجال أو للشابات والسيدات يلزم على اللاعب /ة اختيار مسابقة واحدة منهما ولا يمكن المشاركة في كلتا الفئتين.
8. أن يكون المشارك ملم بأنظمة واللوائح الخاص باللعبة
9. احضار معدات اللعبة الخاصة به .
10. للجنة المنظمة حق استخدام الصور والفيديوهات التي يتم التقاطها خلال دورة الألعاب السعودية 2024 في الحملات الإعلامية والاعلانية على وسائل الاعلام ، ومنصات التواصل الاجتماعي.



شروط المشاركة

تشارك الأندية في البطولة عن طريق تسجيل اللاعبين المنتمين لها في البطولة التأهيلية عن طريق الاتحاد السعودي للجودو

- أ- اللاعبين
- ب- مدرب.
- ت- اداري.

المادة الثانية أهلية اللاعبين

• فئة الكبار:

- 1- يسمح بتسجيل جميع اللاعبين المسجلين في النادي في البطولة حسب الاوزان المعتمدة
 - 2- يتم دمج اللاعبين في وزن (-60 ، -66) في وزن -66
 - 3- يتم دمج وزن (-73 ، -81) في وزن -81.
 - 4- يتم دمج وزن (-90 ، -100 + 100) في وزن +81
 - 5- فئة الرجال من عام 2003م واکبر حسب لائحة الاتحاد السعودي للجودو ولن يتم السماح للاعبين فئة الشباب وأخرسنه في فئة الناشئين بالمشاركة لوجود مسابقة خاصة بهم في دورة الألعاب السعودية
- ### • فئة الشباب:
- 6- يسمح بتسجيل جميع اللاعبين المسجلين في النادي في البطولة حسب الاوزان المعتمدة
 - 7- الاوزان المعتمدة 60- ، -66 ، -73 ، -81 ، -90 ، -100 ، +100
 - 8- فئة الشباب من عام 2009 الي 2004 حسب لائحة الاتحاد السعودي للجودو والاتحاد الدولي

• سيدات

- 1- يسمح بتسجيل جميع اللاعبين المسجلين في النادي في البطولة حسب الاوزان المعتمدة



- 2- يتم دمج الالعاب في الاوزان (-48 ، -52 ، -57 ، -63) في وزن -63
- 3- مواليد 2007 واكبر حسب لأئحة الاتحاد السعودي للجودو والتي تسمح بمشاركة اخر سنة في فئة الناشئين بالمشاركة في بطولات فئة الكبار

المادة الثالثة

إجراءات القرعة و الميزان

1-يعقد اجتماع فني مشترك لكل من (المدربين، الإداريين، مدير البطولة) لإجراء القرعة والميزان لكل وزن

المادة الرابعة

نظام المسابقة

• قواعد اللعبة:

- 1- يطبق القانون الدولي للجودو في الدورة.
- 2- يجب على كل لاعب (لاعبه) احضار بدله ببيضاء وأخرى زرقاء للمباريات.
- 3- يسمح بجميع فنون الجودو القتالية.
- 4- زمن المباريات 4 دقائق.
- 5- الاوزان رجال (66-، -81، +81)
- 6- الأوزان نساء (-63)
- 7- الاوزان الشباب (+100، -100، -90، -81، -73، -66، -60)

طريقة اللعب:

تقام المباريات بنظام خروج المغلوب من دور واحد وتكون مباريات خروج المغلوب في دور الترضية لجميع لاعبين

خاسرين من دور الستة عشر



يتأهل اللاعبون الحاصلين المراكز من الأول حتي المركز الرابع عشر في كل وزن لدورة الألعاب السعودية الثالثة

• وصول اللاعبين/اللاعبات للملعب:

يصل اللاعبون واللاعبات قبل بساعتين من بداية منافسات البطولة حسب الجدول المعتمد للتصفيات

المادة الخامسة الاحتجاجات

اللجنة المختصة في مراجعة الاحتجاج وقبوله أو رفضه	يقدم الاحتجاج خلال (مدة زمنية)
تقديم الاعتراضات التحكيمية الى لجنة الجوري.	خلال المباراة
تقدم الاعتراضات غير الفنية كتابة الى مدير البطولة في ثم يعقد اجتماع لاتخاذ القرار.	ما قبل المباراة



Requirements and Conditions for Players Wishing to Register for Trials or Qualifications, Including Age:

1. Athletes must wear appropriate sports attire.
2. Athletes who are suspended due to disciplinary action are not allowed to participate.
- 3 . Players are not allowed to participate in more than one trials.
4. Participation is allowed for Saudi nationals. Non-Saudis are also allowed to participate provided they hold a valid residency permit for at least one year. The participation of foreign athletes will be limited to 12% of the total number of athletes. Children of citizens and newborns can be included on the birth certificate, provided that the newborn is residing in the Kingdom of Saudi Arabia and that proof of this residency is attached. If the newborn is not residing in the Kingdom, a valid residence permit must be provided along with proof of their residency in the Kingdom, such as the national address .
5. Players must be medically fit and must present a medical report issued within the last six months. No one will be allowed to participate without the medical report, which must be presented on the day of the trials.
6. If the sport is active in government clubs or private clubs (Nafes), the player must bring their club ID and represent their registered club in the sports performance system.
7. If the same competition is available for both youth and adults or for young women and adult women, the player must choose one competition as they cannot participate in both categories.
8. Participants must be familiar with the rules and regulations of the game.



9. Players must bring their own game equipment.

10. The organizing committee has the right to use photos and videos taken during the Saudi Games 2024 for media and advertising campaigns on media outlets and social media platforms.

Section 1

:Terms of participation

Clubs participate by registering their athletes in the qualifying event through the Saudi Judo Federation

A-Athletes .

B-Coach .

C-Admin .

Section 2

Eligibility

: SENIORS (MEN)

**All players registered with the club are allowed to register in the event according -1
. to approved weights**

**Players with a weight of (-60- KG, -66 KG) are combined into a weight of - -2
. 66 KG**

. The weight of (-73 KG, -81 KG) is combined into the weight of -81 KG -3

**The weight of (-90 KG, -100 KG , +100 KG) is combined into the weight of -4
. +81 KG**

. Men's category from 2003 and older -5



: YOUTH (MEN)

**All players registered with the club are allowed to register in the event according -1
.to approved weights**

Approved weights:(60- KG, 66- KG, -73KG, -81KG, -90KG, -100KG, +100KG) -2

Youth category from 2009 to 2004 -3

: WOMEN

**All players registered with the club are allowed to register in the event according -1
.to the approved weights**

**Female athletes in the weights (-48 KG, -52 KG, -57 KG, -63 KG) are combined -2
.into a weight of -63 KG**

. Category of women born in 2007 and older -3

Section 3

Draw and Weights

**Technical meeting held with attendance of (COACHES , ADMINS , MANAGER
.OF COMPETITION) to implement draw and weigh in for each weight**

Section 4

Competition System

.IJF Regulations is applied in the event -1

.Each athlete must bring a white and a blue judogi to the matches -2

.All judo martial arts are allowed -3

.The time of the matches is 4 minutes -4

Weight: Men (66- KG, 81- KG, +81 KG) -5

Weights, women (-63 KG) -6

Youth weights (-60KG, -66KG, -73KG, -81KG,-90KG,-100KG,+100KG) -7

:Competition format



.The matches are held single-elimination tournament system

It's a single-elimination setup with consolation matches for losers from the round .of sixteen

Top-ranked players (1st to 14th) in each weight class qualify for the Third Saudi .Games

:Players' arrival to the venue •

Male & female players arrive two hours before the start of the event according to .the approved schedule

Section 5 **Objections**

The committee who is concerned with reviewing and . accepting or rejecting the Objections	Submit the Objections (Time period)
Submit arbitration objections to the Al Jouri .Committee	During the match
Non-technical objections are submitted in writing to the competition manager at a decision-making .meeting	before the match